
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 13. september 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 99

Vil ministeren eventuelt med bistand fra miljøministeren kommentere artiklerne bragt i

Landbrugsavisen den 7. september 2019 med overskrifterne ”De fire første minivådområ-

der blev underkendt”, ”Samtlige klarmeldte minivådområder kasseret: Kontrol foregik med

fiskestang og målebånd” og ”Landmand: Lad andre gøre arbejdet”, og vil ministeren lige-

ledes kommentere de beskrevne problemstillinger med kassering af alle minivådområder-

ne på baggrund af en tilsyneladende primitiv og helt utilstrækkeligt syning og kontrol?

Med udgangspunkt i artiklerne vil ministeren besvare følgende:

– Hvilke initiativer har ministeren taget med henblik på at fastholde en fagligt forsvarlig,

god, hurtig og effektiv syning og kontrol?

– Er ministeren enig i det forslag som en landmand fremsætter i den ene artikel, at man

kan lade landinspektørerne klare syning og kontrol, og vil ministeren begrunde sit

svar?

– Vil ministeren redegøre for, hvor mange minivådområder, der er godkendt indtil nu,

hvor mange minivådområder der er kasseret, hvor mange minivådområder der afven-

ter behandling og afgørelse, samt hvor mange projekter man har kendskab til der er

på vej?

– Vil ministeren redegøre for, hvor langt man er med planlægning og etablering af mini-

vådområder, set i forhold til det forventede på nuværende tidspunkt?

– Vil ministeren redegøre for, hvordan man vil sikre tilstrækkelig hurtig fremdrift i etable-

ringen af de på tænkte minivådområder?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Erling Bonnesen (V) og Jacob Jensen (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgerne på Erling.Bonnesen@ft.dk, Jacob.Jen-

sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen

formand
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